
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 243 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 22. januar. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 243:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvor mange sager der har været, hvor medicinrådets 

syvende princip er blevet benyttet, og der ud fra en konkret lægefaglig vurdering er 

blevet behandlet med lægemidler, som er afvist til standardbehandling? Der henvises 

til ”Princippapir om prioritering for sygehuslægemidler”, Sundheds- og 

Ældreministeriet, 31. marts 2016.” 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har indhentet bidrag til besvarelsen fra Danske 

Regioner. 

 

Danske Regioner har på baggrund af data fra regionerne opgjort ansøgningerne for 

individuel ibrugtagning i perioden 2020-2023. Opgørelsen viser, at der i perioden 

sammenlagt har været 1248 ansøgninger til de regionale lægemiddelkomiteer. Af 

disse er 840 ansøgninger blevet anbefalet eller delvist anbefalet, mens 365 

ansøgninger ikke er anbefalet. 

 

Det bemærkes, at ansøgninger som ikke er vurderet også indgår i opgørelsen. Danske 

Regioner oplyser, at ikke vurderet ansøgninger er ansøgninger, som er blevet trukket 

tilbage af ansøger, inden ansøgningen er blevet behandlet af de regionale 

lægemiddelkomiteer. Ikke vurderet ansøgninger udgør i perioden sammenlagt 43 

ansøgninger. 
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